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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Financiën, Cultuur, Bestuur en Economie 
 
Woensdag 11 september 2013 
 
 
U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 
DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 11 september 2013 is als bijlage 
opgenomen bij deze samenvatting. 
 
 
 
Aanwezig:  
mevrouw W.M. Meeuwissen-Dekker (voorzitter) 
J.J. Baltes (VVD) 
R. Beimers (PVV) 
mevrouw E.H. Beving (PVV) 
J.A. van Dalen (D66) 
mevrouw A. Dekker-van het Hof (SP) 
mevrouw R.S. Goettsch (PvdA0 
E. Hemsteede (PvdA) tot 17:15 uur 
W. van Heusden (ChristenUnie) 
mevrouw T. Hummel (PvdA) tot 17:15 uur 
A. Huizing (PvdA) tot 17:15 uur 
mevrouw M.S. Irrgang-Borsboom (VVD) 
A. Kerstholt (VVD) 
H. Klaver (CDA) 
J.N. Kuipers (GroenLinks) vervangt mevrouw 
van Dinteren. 
K. Kuipers (GroenLinks)  
mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 
 tot 17:15 uur 
F. van Rhee (Groep Van Rhee) 
mevrouw G.H. Smith (GroenLinks) 
J. Smits (VVD) 
mevrouw L.A. Smits (SP) 
T. Stelpstra (ChristenUnie) tot 16:00 uur 
mevrouw M.C.J. van der Tol (D66) 
N.A. Uppelschoten (PVV) 
E.R. Veenstra (PvdA) 

H.J. van der Ven (CDA) 
 
mevrouw J. Stapert, statenadviseur 
 
Voorts aanwezig de leden van GS: 
R.W. Munniksma (PvdA) 
A. van der Tuuk (PvdA) 
H. Brink (VVD) 
H.H. van de Boer (VVD) 
 
H. de Groot, Noordelijke Rekenkamer (agen-
dapunt 7) 
Mevrouw H. van Kampen, Noordelijke Reken-
kamer (agendapunt 7) 
 
 
 
Afwezig: 
mevrouw G. van Dinteren (GroenLinks) 
H.N. van Eekelen (SP) 
mevrouw R. Horasan (PvdA) 
mevrouw M.J. Kaal (CDA) 
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1. Opening en vaststelling van de agenda 
De voorzitter opent de vergadering. Het is de eerste vergadering is deze samenstelling. De staten-
commissies B&F en C&W zijn samengevoegd tot de commissie FCBE. 
Als een van de nieuwe afspraken geeft de voorzitter aan dat het mogelijk is om enkelvoudige vragen 
te stellen bij de lijst van ingekomen stukken. 
 
2. Verslag vergaderingen van Cultuur en Welzijn van 19 juni 2013 en Bestuur en Financiën 
van 19 juni 2013 en de lijsten van toezeggingen 
De samenvattingen van de vergaderingen van 19 juni worden vastgesteld. 
De lijsten van toezeggingen wordt aangepast. Een actueel overzicht hiervan is aan deze samenvatting 
gehecht. 
De lijst van de ‘oude’ commissies zullen worden samengevoegd tot één lijst. 
Op verzoek van de commissie zal de presentatie van de directeur-secretaris, mevrouw van Schreven 
plaatsvinden voor de behandeling van de begroting. 
 
3. Ingekomen stukken 
De lijst met ingekomen stukken wordt conform vastgesteld. 
De fractie van de PvdA heeft gevraagd om agendering van de brief (A 8) van GS van 3 juli 2013 over 
de RSP monitoring IGO Atalanta Emmen (kwartaalrapportage) in samenhang met de brief van de 
gemeente Emmen van 28 juni 2013 (C1) over toelichting op aspect werkgelegenheid uit de kwartaal-
rapportage.  
Agendering zal plaatsvinden in de Statencommissie FCBE van 6 november 2013. De commissie stemt 
hier mee in. 
 
Vragen: 
A1: De PvdA vraagt of de staten betrokken worden bij de voortgang van de uitvoering van het actie-
plan bio-based economy. 
Gedeputeerde van der Tuuk antwoordt dat dit het geval is. 
A1: D66 vraagt of de in het schema genoemde projecten voor 2013 ook daadwerkelijk in uitvoering 
zijn genomen. 
Gedeputeerde van der Tuuk antwoordt dat dit inderdaad het geval is. Wordt dit niet gehaald dan zal hij 
dit melden aan de staten. 
A4: de VVD informeert of met de brief, over de afronding van de Vuelta, ook alle verplichtingen rich-
ting de heer Vaessen zijn afgerond. 
Gedeputeerde van der Tuuk antwoordt dat dit het geval is. 
A5: de PvdA merkt over de Stand van zaken mbt Onderwijs-Arbeidsmarkt op dat een opvallen verschil 
in de financiële paragraaf is geconstateerd. Het tekort wordt verrekend met vouchers.  
Gedeputeerde van der Tuuk antwoordt dat de uitvoering blijft binnen de lijnen zoals die met de staten 
is afgesproken. Wordt dit anders dan komt hij er op terug. 
C1: de PVV memoreert dat de gemeente Emmen geen goed antwoord heeft gegeven op de werkge-
legenheidsvraag van de provincie. 
Gedeputeerde van der Tuuk antwoordt dat dit onderwerp eerder aan de orde is geweest en dat hij 
zoals bekend met Emmen hierover in gesprek is. 
 
4. Rondvraag 
Er zijn geen vragen ingediend. 
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5. IPO-, SNN- en EU-aangelegenheden 
IPO 
D66 informeert of het college voornemens is om een motie van D66 in Utrecht over ‘Waarstaatjepro-
vincie.nl’ ook hier in Drenthe over te nemen, zo niet dat komt de fractie met een motie in de volgende 
PS vergadering. 
Gedeputeerde van de Boer: Voor wat betreft het IPO volgt Drenthe een eigen traject, mede ingegeven 
door de motie zoals die door het CDA is ingediend in juli 2011. 
Tijdens de (periodieke) bijeenkomst die de gedeputeerde heeft met de AV-IPO leden, op 18 septem-
ber a.s. zal hij de motie van de provincie Utrecht bespreken. 
 
SNN 
De PvdA geeft aan dat de provincie Fryslân een Friese ambassade in Den Haag heeft geopend rond 
Prinsjesdag. Was het niet beter geweest, een krachtiger signaal, als het Noorden zich als een geheel 
had gepresenteerd? Wat betekent dit voor de samenwerking in SNN verband? 
Gedeputeerde van der Tuuk antwoordt dat vanuit het Rijk aan de provincies is gevraagd om zichzelf te 
presenteren. Fryslân heeft dat op haar eigen onnavolgbare wijze gedaan (gedurende 14 dagen). 
Dit heeft geen enkel gevolg voor de samenwerking in Noordelijk verband. 
Wanneer Drenthe hetzelfde verzoek van het Rijk krijgt is de suggestie om dit in Noordelijk verband te 
doen zeker een goed idee. 
 
EU 
Gedeputeerde Brink meldt de volgende zaken. 
Europese begroting: op 3 juli jl is een akkoord bereikt over de financiële meerjarenbegroting, stem-
ming moet nog plaatsvinden, maar de begroting zal in het najaar worden vastgesteld 
Europees fonds voor regionale ontwikkeling (EFRO):m.b.t. tot de fondsen is dit nog een lastige situa-
tie, o.a.welke bedragen horen hierbij, hoe de verdeling precies zal plaatsvinden. Op 16 oktober a.s. is 
een volgend overleg gepland. Hier wordt hard aan gewerkt. De heer Tichelaar is hier nauw bij betrok-
ken. 
Research and Innovation Strategy (RIS): dit programma wordt verder uitgewerkt.  
SNN tender Transitie II en Pieken: inmiddels zijn er 44 projecten ingediend, voor ongeveer 18 miljoen. 
Hierin zullen nog keuzes worden gemaakt.  
Het NIOF loopt nog daarvoor zijn inmiddels 350 aanvragen ingediend. 
GLB/POP: het is nog niet bekend hoe de korting op het gemeenschappelijk landbouwbeleid zal uit-
pakken. Ook niet of er nog een verschuiving tussen de pijlers (1 en 2) zal plaatsvinden. Wel is duidelijk 
dat dit scherp in de gaten moet worden gehouden.  
 
DrEUn: de voorzitter van DrEUn geeft aan dat begin oktober wederom de ‘Open day’s’ in Brussel zul-
len worden bezocht door een delegatie van de werkgroep ‘DrEUn’. De werkgroep zal hierover verslag 
uitbrengen aan de staten. 
 
Gedeputeerde van der Tuuk: meldt dat hij gesprekken heeft gehad met zijn Duitse collegae over 
Interreg 5a programma. Interreg gaat langs en door landsgrenzen heen. Dat is lastig ook voor de Sta-
ten voor beide (lands)delen. Ambtelijk is een analyse gemaakt van de overeenkomsten en verschillen 
van de beide RIS programma’s .  
Gedeputeerde van der Tuuk stelt voor om de commissie hierover apart te informeren. 
De Commissie stemt hier mee in. 
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde van der Tuuk: zegt toe om de commissie FCBE in een aparte bijeenkomst te informe-
ren over het Interreg 5a programma. 
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6. Statenstukken/brieven 
 
6a. Statenstuk 2013-585, Noordervisie 2040 
Samenvattende reactie van de fracties 
Met uitzondering van de PVV hebben de fracties veel waardering voor het stuk. Vragen zijn er bij alle 
fracties naar het Hoe. Hoe zal de uitvoering tot stand komen, wat is de schakel tussen visie en concre-
te uitvoering? En hoe zal de noodzakelijke cultuuromslag worden gerealiseerd. En op welke wijze 
zullen de staten bij het stuk worden betrokken zijn vragen die bij het merendeel van de fracties leven. 
Daarnaast worden de volgende opmerkingen (samengevat) gemaakt. 
De PvdA mist het sociale aspect in het stuk. De CU geeft aan dat de visie in de kern de mensen mist. 
Ook het CDA is van mening dat de mens centraler moet komen te staan in het stuk. Ook bij RO beleid 
gaat het om de mensen die in het gebied wonen. Onduidelijk is ook in hoeverre de gemeenten bij de 
totstandkoming zijn betrokken. De PvdA spreekt eerder van een extrapolatie van de huidige stand van 
zaken dan van een visie. Onduidelijk is waar Ja tegen wordt gezegd wanneer wordt ingestemd met 
het stuk. De VVD sluit hierbij aan. Verder betreurt de VVD dat het hoofdstuk Europa in het statenstuk 
niet is ingevuld. Een omissie en tegen de afspraak. Ook komt de rol van de oosterburen niet duidelijk 
genoeg naar voren, zij zijn een belangrijke partner en steakholder. Ook D66 mist de aansluiting bij de 
Europese regio’s. 
De CDA merkt verder op het stuk plezierig te vinden niemand kan tegen de visie zijn. De vraag is wel 
wat GS als focus zien. Dit stuk kan worden gezien als een ‘design en construct’ formule. 
Voor de SP lijkt het stuk op een schilderij van Breugel; bij iedere lezing wordt iets nieuws ontdekt.  
Bij het onderdeel Energie merkt de SP op dat het goed zou zijn om het Duitse voorbeeld van de feed-
in regeling te volgen. Op die manier kan onbeperkte energie (terug) aan het net worden geleverd. 
Voor de SP is van heel groot belang dat Drinkwater op geen enkele wijze mag worden geprivatiseerd. 
D66 en het CDA vragen naar de inpasbaarheid van het stuk. Behalve visionair moet het ook een goed 
processtuk zijn. Sprake is van grote ambities, er ook een ontwikkelingsbeeld van bijvoorbeeld de ko-
mende 5 jaar te schetsen? D66 vraagt zich af waar de bodemdaling in het stuk aan de orde komt. 
GL vindt het jammer dat opnieuw Fryslân een andere positie in wil nemen. Wanneer in de eerste helft 
van 2015 geëvalueerd gaat worden is het zaak nu goed op te schrijven wat hiervan de bedoeling is. 
Bij de landbouwambitie is de insteek erg gericht op opbrengstvergroting, hier worden o.a. biodiversiteit 
en uitputting gemist.  
De CU is van mening dat het van kracht zou getuigen als de provincie niet mee gaat sturen. De kracht 
van deze visie zit in de samenhang. Dat vraagt om samenwerking en afstemming. Het uitdagende van 
dit stuk is dat nog niet alles vastligt. 
In aanvulling op het ontbreken van de mens in het stuk pleit de CU voor de menselijke maat. Die mag 
in de visie best terugkomen. 
De PVV is teleurgesteld in het stuk. Bedrijven en burgers worden uitgenodigd om initiatieven te ne-
men, op zich goed, maar niet alles kan worden opgepakt. Wat zijn nu de taken die de overheid zou 
moeten doen? De nota is heel erg politiek correct. De toekomst hobbelt voort alsof het geschiedenis 
is. De grote vraag is hoe Noord-Nederland zich zal ontwikkelen, blijft hier bijvoorbeeld werk en zal het 
Noorden de achterstand t.o.v. het westen van het land inhalen of blijven ze achterlopen. De bijdragen 
in het stuk verschillen erg van kwaliteit. Zo is het nut van de interviews van vaders en dochters voor de 
PVV ver te zoeken. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Munniksma schetst hoe hij het bewustwordingsproces van dit stuk voor hem heeft ge-
werkt. Verder geeft hij aan dat het meest belangrijke van dit stuk is de veranderende houding van de 
overheid. Die moet aansluiten bij de huidige samenleving. De overheid nodigt uit met een aantal the-
ma’s voor zover die discussie al niet is gestart in de samenleving. Bedrijven worden niet aan de hand 
genomen maar worden uitgenodigd om zelf na te denken. Er wordt zwaar gewicht toegekend aan de 
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rol van de burger. Het is goed om nog een discussie te voeren over de rol van de volksvertegenwoor-
diger in dit proces. 
De vraag die nu voorligt, is of de staten achter de filosofie staan. Daarna zijn er 8 uitnodigen waar de 
staten iets van kunnen vinden. Deze komen een aantal keren aan de orde. Bij bijvoorbeeld de RIS en 
bijvoorbeeld de Agrobusiness. De rol van de volksvertegenwoordiger is meer welke vragen gesteld 
moeten worden aan de samenleving. Aan het begin en aan de het einde zit een wegingsfactor voor de 
staten. Over bodemdaling merkt hij op dat er binnenkort een bodemvisie 2.0 komt. 
Desgevraagd geeft hij aan dat het magazine zelf een illustratie is van het gedachtengoed. 
De beleidsbrief en de ‘blauw gearceerde delen’ worden ter besluitvorming voorgelegd. 
In drie staten vindt een discussie plaats, dit moet tot één besluit te komen. 
De ‘oogst’ uit de commissievergadering zullen worden bekeken door de 3-GS-en waar nodig zal er 
nog een stuk aan worden toegevoegd. Moeten er nog stukken nog aangepast dan verzoekt hij om met 
moties te komen en niet met amendementen. Dit is voor een interprovinciaal stuk erg lastig. 
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Munniksma: zegt toe dat afhankelijk van de discussie in de drie statencommissies een 
aanvullend stuk zal komen op het statenstuk over de Noordervisie 2040 t.b.v. besluitvorming in PS 
van 25 september 2013. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat nu er mogelijk nog een aangepaste versie 
van het statenstuk komt de B-status van het stuk kan worden gehandhaafd. 
 
6b. Rapport “Naar een Noordelijke kenniseconomie” van de Noordelijke Rekenkamer (NRK) 
 
De heer de Groot geeft namens de NRK een toelichting op het rapport. 
Aan de NRK worden een aantal vragen gesteld door de fracties van D66, VVD en PVV. 
 
Samenvattende reactie van de fracties 
Alle fracties zijn geschrokken van de bevindingen van de NRK. De aanduidingen variëren van geen 
florissant beeld tot een schokkend rapport. 
De algemene conclusie is dat de provincie veel geld heeft geïnvesteerd in het energie-, sensortechno-
logie- en watertechnologiecluster terwijl er geen zicht is op de effecten van deze organisaties. 
Alle fracties vinden dit ernstig. De reacties variëren ook hier van ‘er valt nog veel te verbeteren’ tot ‘er 
moeten mensen ter verantwoording worden geroepen’. 
Daarnaast wordt samengevat nog de volgende reactie gegeven. 
Het CDA vraagt zich af of de organisaties niet beter kunnen worden gebundeld. Bij de energiecluster 
is 14% besteed aan secundaire activiteiten, is dat toelaatbaar? CDA en PvdA zouden willen weten 
binnen welke termijn de aanbevelingen worden opgevolgd. 
De VVD wil weten welke concrete maatregelen het college inmiddels heeft genomen. Deze fractie 
onderschrijft de conclusie en aanbevelingen uit het rapport. Maar geeft ook aan dat de periode tot 
2020 nodig is om echte resultaten te zien. 
De SP wil geïnformeerd worden met een overzicht van de aangevraagde bedragen door de clusters 
afgezet tegen het aantal banen wat het heeft opgeleverd. Dit zou vervolgens in de commissie bespro-
ken kunnen worden. Ook D66 vraagt om een soortgelijk overzicht, zoals in een van de aanbevelingen  
(nr. 5 van de aanbevelingen projecten) staat weergegeven. 
De PvdA vindt de conclusies van het rapport redelijk herkenbaar. De vraag is of GS al stappen heeft 
ondernomen richting Sensor Univers en heeft het college al gesproken met deze organisaties? 
De CU vindt de reactie van GS in het rapport tegen vallen, het is iets te veel ‘we zullen ons best doen’ 
geworden. Bij innovaties hoort het lopen van risico’s, maar het is tegelijkertijd zaak om grip te houden. 
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Voor de PVV is het de vraag of de subsidies überhaupt wel ergens toe hebben geleid. Nu is niet te 
beoordelen of dit het geval is.  
D66 heeft een mogelijke verwevenheid ontdekt van de directeur van Energy Valley met de coordinatie 
en het genoemde adviesbureau. GS zouden dit uit moeten zoeken, zeker nu hier in 2008 al opmerkin-
gen over zijn gemaakt. Verder vraagt D66 af of de twee niet onderzochte clusters, Agri business en 
Healthy Ageing, over 5 jaar niet hetzelfde resultaat zullen laten zien. Ook is het D66 opgevallen dat de 
hoogte van de provinciale bijdrage per cluster verschilt, hoe kan dat? 
De conclusie van deze fractie is dat in de reactie van GS de sterke drang mist om de geconstateerde 
problemen aan te pakken en op te lossen. 
Voor GL gaat het om het vele geld wat is ingezet en de onduidelijkheid wat dit heeft opgeleverd. Maar 
ook om een gedeelde verantwoordelijkheid tussen GS en PS bij deze subsidieverlening.  
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde van de Boer: GS is geschrokken van de conclusies en bevindingen van dit rapport. Dit 
rapport gaat over de periode 2004-2011.GS is blij met de aanbevelingen om de meetinstrumenten 
scherper te krijgen. Dit sluit vervolgens aan om het SMART-er te  formuleren om daarmee het toets-
baarder te maken hoe het publieke geld wordt ingezet. Daarnaast worden de aanbevelingen bij de 
verschillende clusters aan de orde gesteld. In uiterste gevallen zal niet worden geschroomd om te 
sturen via subsidies. Nog scherper dan voorheen zal worden toegezien en doorgevraagd. Hij gaat niet 
uit van bewust frauderen. En ja, wie betaalt, bepaalt, maar bij sommige activiteiten is het lastig om 
concreet op de output te sturen. Het is een feit dat wanneer het gaat om innovatie ook dingen kunnen 
mislukken. Er moet ook een duidelijke verdeling komen in wie wat doet, dit om de bestuurlijke drukte 
te verminderen. Met de NOM en de KvK zal worden gekeken hoe een verdiepingsslag kan worden 
gemaakt. Desgevraagd geeft hij aan dat mislukkingen niet altijd worden gemeld in de rapportage. PS 
worden wel actief geïnformeerd o.a. bij de toekenning van grote subsidies. Daarnaast worden de sta-
ten regelmatig uitgenodigd bij netwerkbijeenkomsten. 
Het rapporteren van de bevindingen aan PS wil hij koppelen aan de jaarverslagen. Hierbij zal ook een 
kolom worden opgenomen met de waardering door GS. De verwevenheid zoals die door D66 wordt 
gesuggereerd zijn door de NRK niet gevonden, hij sluit daar bij aan. 
Gedeputeerde van de Tuuk: meldt samengevat over de Sensor cluster het volgende. 
Het is van belang dat er een slag worden gemaakt naar de kenniseconomie. Daar moeten een aantal 
dingen voor gebeuren. Dit kan de overheid niet alleen doen. Er moet een netwerk op gang worden 
gebracht om het te realiseren. De gekozen lijn is de juiste, maar doen we op het juiste moment de 
goede dingen. Behoorlijk goede resultaten zijn er gehaald, maar ten onrechte is er niet gesproken 
over dingen die er niet goed zijn gegaan. Maar we leven in economische situatie die erger is dan in de 
jaren ‘30’. Als het economisch wel weer aantrekt zijn we er klaar voor. 
Hoe gaan we om met deze aanbevelingen. Scherper sturen, heel goed nadenken over de governan-
ce. Goed nadenken over de transparantie richting PS. Hoe verder met Sensor vanaf januari 2014. Op 
dit moment laat hij zich hierover informeren. Relevant is wat wordt gevonden van een stevige sturing. 
De Raad van Advies, waarin hij zitting heeft zit op (te) grote afstand. De grootste fout is dat we het als 
overheid weer allemaal zelf willen doen. De provincie moet controle houden, de maatschappij moet 
het doen. De komende jaren zullen ze hun verantwoordelijkheid moeten nemen, de overheid kan niet 
een hoge bijdrage blijven leveren. Het verschil in provinciale bijdrage aan de clusters wordt verklaard 
door het gewicht wat provincies geven aan bepaalde clusters. In economische goede tijden kan meer 
aan de markt worden overgelaten, dat is nu niet het geval. 
Alle informatie is voor PS beschikbaar, het college wil zo transparant mogelijk zijn. 
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Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde van de Boer: zegt toe het in aanbeveling 5 (uit het NRK rapport ‘Naar een Noordelijke 
Kenniseconomie’) van de Aanbevelingen projecten genoemde overzicht van alle projecten die binnen 
een cluster worden uitgevoerd, naar de staten te zullen sturen. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat het rapport grondig is besproken. 
 
 
6c. Statentuk 2013-583, 1e financiële actualisatie 2013 / 4e wijziging Begroting 2013  
 
Samenvattende reactie van de fracties 
Met uitzondering van de SP (en de afwezige Groep van Rhee) voeren alle fracties het woord. 
De fracties maken melding van het tempo waarmee de Algemene reserve wordt uitgeput. Dit is zeer 
zorgelijk. In 2016 is deze reserve bij het huidige tempo verdwenen. De fracties geven ook aan dat het 
tijd wordt om de bezuinigingscenario’s 2 en 3 te gaan bespreken. Daarnaast worden samengevat de 
volgende reacties gegeven. 
De VVD stelt voor om wanneer een revolverende lening wordt ingezet standaard uit te gaan van een 
percentage van 10% waar het gaat om de last die moet worden opgenomen in de exploitatiebegroting 
ter dekking van de extra risico’s die worden gelopen. Is het percentage hoger dan is een besluit van 
PS noodzakelijk. Nu wordt in het ene geval 10% genoemd in andere stukken minimaal 10%.  
De CU sluit hierbij aan. De PvdA vraagt zich af in hoeverre de meicirculaire het meerjarenperspectief 
nog meer heeft beïnvloed dan werd verwacht. Over de algemene reserve is de PvdA minder negatief 
dan de andere fracties omdat in het voortraject op deze ontwikkelingen al is voorgesorteerd. 
D66 vraagt zich af of de aangekondigde extra bezuinigingen van het Rijk nog van invloed zijn op pro-
gramma 7 (Groen Drenthe). 
Het CDA meent in de stukken te lezen dat de kapitaallasten bij het programma Verkeer en Vervoer 2 
miljoen lager zijn uitgevallen omdat projecten niet zijn uitgevoerd, klop dat? Daarnaast wil deze fractie 
weten waarom het risico bij het onderdeel economische zaken en arbeid op 20% wordt gezet, dat is 
erg hoog. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Brink geeft aan dat de kapitaallasten bij het programma V&V op 0 zouden staan als de 
projecten zouden zijn uitgevoerd. E.e.a heeft te maken met de Norgerbrug zoals eerder besproken 
met de staten. Het programma V&V ligt (financieel) volledig op koers. 
Gedeputeerde van der Tuuk: het voorstel van de VVD om bij revolverende leningen uit te gaan van 
10% is een prima voorstel. Duidelijk is dat de staten de in een eerder stadium genoemde scenario’s 
nu willen bespreken. Een natuurlijk moment daarvoor is de komende begrotingsvergadering. De sta-
ten zullen dan minimaal een richtinggevend kader moeten vaststellen. 
De Natuurparagraaf is vooruit ontvangen. Financiën volgt op de besluiten die worden genomen.  
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde van der Tuuk: zegt toe dat wanneer revolverende leningen worden ingezet standaard 
wordt uitgegaan van 10% waar het gaat om de last die moet worden opgenomen in de exploitatiebe-
groting ter dekking van de extra risico’s die worden gelopen. Wanneer een hoger percentage noodza-
kelijk is zal dit worden gemeld aan PS.  
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat het stuk voldoende is besproken. 
 
De status van het stuk kan worden gewijzigd in de A-status. 
 



 

 9

6d. Brief van het college van Gedeputeerde Staten van 26 juni 2013 over Grensoverschrijden-
de samenwerking 
 
Samenvattende reactie van de fracties 
Een meerderheid van de fracties vraagt om het concreet maken van de samenwerking met Duitsland. 
Gewezen wordt op de statenexcursie op 13 en 14 september die naar Leer, Aurich en Emden gaat. 
Vragen zijn er over de modernisering van de subsidierelatie met de EDR. 
D66 geeft aan dat de staten ook zelf moet aangeven hoe ze de samenwerking handen en voeten wil-
len geven. De PvdA sluit hierbij aan. De CU is blij dat dit dossier wordt opgepakt. De inzet van de sa-
menwerking gaat verder dan een lidmaatschap van de EDR.  
GL vraagt of duidelijk is aan welke projecten het geld wordt besteed. 
De PvdA pleit er voor om dit stuk te laten terugkeren na de statenexcursie. Ook de EDR heeft aange-
geven dat er te weinig gebruik wordt gemaakt van samenwerkingsprojecten. 
De VVD is content met de Duitslandagenda en vraagt of GS kan voorzien in een actieplan. En hoe 
passen de Noordervisie en EFRO (agenda) hierbij? 
De SP stemt in met de brief en ondersteunen het voorstel om de brief later te laten terugkomen. 
Het CDA merkt op dat de opmerkingen die door de EDR zijn gemaakt over de verschillen tussen 
Duitsland en Nederland niet allemaal op waarheid berusten. De toonzetting dat het vanuit Nederland 
allemaal niet goed wordt gedaan bestrijdt hij.  
De PVV vraagt zich af welke concrete zaken zijn te melden over de samenwerking tot nu toe. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde van der Tuuk geeft aan dat het winst is dat er nu een stuk ligt door de vraag van PS via 
de andere provincies van waaruit verder kan worden gegaan. De EDR moet daarbinnen ook een 
plaats krijgen. Over de subsidierelatie met de EDR komen GS nog met een voorstel. Deze relatie 
moet op een goede manier worden gewaardeerd. 
De genoemde projecten betreffen Interreg A en B projecten. Het moet beklijven in werkgelegenheid. 
De lessen van het eerder besproken NRK rapport zullen hierbij worden betrokken. Het gaat om meer 
dan het lidmaatschap van de EDR, het gaat om efficiënt samenwerken.. 
Er zijn ook al veel (intensieve) contacten. Het opzetten van een actieplan is een goed idee. Hem is 
nog niet bekend dat een conceptagenda 2014 is, via DrEUN wil hij hier invulling aan geven. 
Tijdens de statenexcursie kan dit onderwerp uiteraard uitvoerig terugkomen.  
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde van der Tuuk: zegt toe met een actieplan te zullen komen om de Duitslandagenda na-
der in te vullen via DrEUn. 
 
 
6. Mededelingen 
De voorzitter verzoekt om gedurende de vergadering het aantal aanwezigen niet onder het minimum 
te laten komen. Dit zou schorsing van de vergadering betekenen. 
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7. Sluiting 
De vergadering wordt gesloten om 18:00 uur. 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op 6 november 2013. 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Financiën, Cultuur, Bestuur  en Economie van 
6 november 2013, 
 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 
 , statenadviseur 
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Toezeggingenlijst Statencommissie Financiën, Cultuur, Bestuur en Economie, 11 september 2013  
  
   
Naam Omschrijving Startdatum Einddatum Stand van zaken 

  
Statencommissie korte termijn 
1. Directiebrief Gedeputeerde Brink zegt toe een informatieve 

bijeenkomst te gaan organiseren waarin het college met 
de (nieuwe) directeur de achtergrond van de Directiebrief 
toelichten. 

19.06.2013 19.09.2013 √ Presentatie zal worden gehouden 
op 6 november 2013 

2. RUD; 
mandaatregeling (PS) 

Gedeputeerde van de Boer zegt toe om zodra de 
uitgewerkte mandaatregeling beschikbaar is, deze naar 
de staten te sturen. 

26.06.2013 
(PS) 

25.09.2013  

3. Rapportage 
werkgelegenheid 
Hoogeveen en 
Operatie Stofkam 
(PS) 

Gedeputeerde Brink zegt toe de staten in afzonderlijke 
rapportage te informeren over de 
werkgelegenheidsproblematiek in Hoogeveen én de 
Operatie Stofkam vóór de behandeling van de begroting 
2014 

03.07.2013 
(PS) 

01.11.2013  

4. (PS14/11) Stimuleren 
samenwerking 
(Cie. C&E) 

Gedeputeerde van der Tuuk zegt toe: Een project op te starten 
om een stimulans te geven aan de samenwerking tussen de 
organisaties Marketing Drenthe, Drenthe beweegt, Sport 
Drenthe en het recreatieschap 
 
Gedeputeerde van der Tuuk geeft aan dat het project is 
opgestart. Men is hier intensief mee bezig, Is nu aan partijen om 
daar uit te komen, Zodra hier meer over bekend is wordt het 
teruggemeld 
 

14.11.2012 
 
 
 
 
 
 
15.05.2013 

 
 
 
 
 
 
 
01.10.2013 

 

5. Interreg 5a programma Gedeputeerde van der Tuuk zegt toe de commissie in een 
bijeenkomst te informeren over Interreg 5a programma 

11.09.2013 11.11.2013  
6. Noordervisie 2040 Gedeputeerde Munniksma zegt toe dat afhankelijk van de 

discussie in de drie noordelijke statencommissies een 
aanvullend stuk zal worden gemaakt tbv besluitvorming in PS 
van 25 september 2013 

11.09.2013 25.09.2013 √ Beantwoord bij aanvullend besluit 
en aanvullend statenstuk van 24 
september 2013 
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7. NRK rapport ‘Naar een 
Noordelijke kenniseconomie 

Gedeputeerde van de Boe zegt toe het in aanbeveling 5 (uit het 
rapport ‘Naar een Noordelijke kenniseconomie) van de 
Aanbevelingen projecten genoemde overzicht van alle projecten 
die binnen een cluster worden uitgevoerd, naar de staten te 
zullen sturen. 

11.09.2013 31.12.2013  

8. Actieplan 
Duitslandagenda 

Gedeputeerde van der Tuuk zegt toe met een actieplan te zullen 
komen om de Duitslandagenda nader in te vullen via de 
werkgroep DrEUn 

11.09.2013 11.12.2013  

 
 

Statencommissie lange termijn 
1. Revolverend Financieren Gedeputeerde van der Tuuk zegt toe om zodra het 

revolverend financieren is uitgewerkt en geland in de 
diverse programma’s bepaald zal worden wanneer 
evaluatie aan de orde is. 

12.12.2012 12.06.12.2013 B&F 19/6:Ovv ged. vd Tuuk wordt 
de einddatum verschoven omdat 
de evaluatie later zal 
plaatsvinden. De cie. stemt hier 
mee in. 
 

2.Democratische 
vertegenwoordiging in 
Gemeenschappelijke 
Regelingen 

Gedeputeerde Brink zegt toe het initiatief in een 
discussie met Provinciale Staten te nemen over de 
democratische vertegenwoordiging 

07.11.2012 07.02.2013 
31.12.2013 

B&F 10.04.2013: Ovv ged. Brink 
wordt de termijn verschoven naar 
31 december 2013; de cie. Stemt 
hier mee in. 

4. RUD; stemverhouding 
(PS) 

Gedeputeerde van de Boer zegt toe om bij majeure 
financiële beslissingen te bepleiten dat de 
stemverhouding wordt bepaald aan de hand van de 
financiële inbreng van de onderscheidende partners 

26.06.2013 
(PS) 

01.03.2014  

5. RUD; AB/DB en Raad van 
opdrachtgevers 
(PS) 

Gedeputeerde van de Boer zegt toe om in het kader 
van de actieve informatieplicht de sten te informeren 
over de ontwikkelingen van het AB/DB en de Raad 
van opdrachtgevers 

26.06.2013 
(PS) 

01.03.2014  

6. Binnenklimaat scholen; 
overleg Drentse gemeente(PS) 

Gedeputeerde Munniksma zegt toe om de 
problematiek van het binnenklimaat op basisscholen 
(CO2) te agenderen voor een regulier overleg met 
de Drentse gemeenten 

03.07.2013 
(PS) 

31.12.2013  

7. Ontwikkelingen Zuidas 
(cie. C&E) 

Gedeputeerde Van der Tuuk zegt toe voor de zomer de 
ontwikkelingen die volgen uit de nieuwe aanpak Zuidas 
met de Staten door te nemen. 
 

31.10.2012 
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15/5 gedeputeerde van der Tuuk zegt toe zodra er iets 
bekend is wordt dit aan de commissie gemeld. 

15.05.2013 01.10.2013 

8. Revolverende lening Gedeputeerde van der Tuuk zegt toe dat wanneer 
revolverende leningen worden ingezet standaard wordt 
uitgegaan van 10% last (in de exploitatiebegroting) ter 
dekking van de extra risico’s. Bij een hoger percentage zal 
dit worden gemeld aan PS. 

11.09.2013 31.12.2013  

 

Moties: 
M 2013-16 (gewijzigd) PS dragen het college op om de inzet financiële middelen 

van de TOP regeling te verbreden tot de hele sector MKB 
ter ondersteuning van het MKB bij het zo succesvol 
mogelijk indienen van projectvoorstellen etc. 

03.07.2013 31.12.2013  

 


